
Protokół Nr XXI.2012  

z przebiegu obrad sesji Rady Gminy Stare Kurowo  

odbytej w dniu 28 września 2012r. w sali Środowiskowego Domu Samopomocy przy 

Ośrodku Pomocy Społecznej w Starym Kurowie  

 

 

Rozpoczęcie obrad sesji godz.14
05

. 

 

W sesji Rady Gminy uczestniczyli: 

- radni wg listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego protokołu 

- Wiesław Własak – Wójt Gminy 

- Marian Konkowski – Sekretarz Gminy 

- Ewa Dźwigalska – Skarbnik Gminy 

 

1. Otwarcie obrad XXI sesji Rady Gminy. 

 

   Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady otworzył obrady XXI sesji Rady Gminy Stare 

Kurowo   w dniu 28.09.2012 r., powitał Pana Wiesława Własaka Wójta Gminy, Panią Ewę 

Dźwigalską Skarbnika Gminy, Pana Mariana Konkowskiego Sekretarza Gminy, 

pracowników Urzędu, radnych i sołtysów. 

 

2. Stwierdzenie quorum. 

 

    Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że  

na stan 15 radnych, obecnych jest na sesji 13 radnych – nieobecni radni: Daniel Przybylski, 

Aleksander Regent.  

(lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

Z uwagi na wymagane quorum Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że obrady sesji są 

prawomocne, Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

 

3. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

 

    Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek obrad sesji  

Rady Gminy w dniu 28.09.2012 r. , jednocześnie wnioskował o wprowadzenie do porządku 

obrad projektu uchwały nr 4 w sprawie: wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 

sprzedaży nieruchomości stanowiącej lokal mieszkalny. 

Przewodniczący wyjaśnił, że projekt uchwały był omawiany na posiedzeniach wszystkich 

komisji Rady, natomiast nie był ujęty w porządku obrad sesji. 

 

Rada Gminy w obecności 13 radnych wniosek w sprawie wprowadzenia do porządku obrad 

sesji projektu uchwały nr 4 przyjęła jednogłośnie (13 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych 

i 0 głosach wstrzymujących się). 

   

Rada Gminy w obecności 13 radnych porządek obrad sesji ze zmianą przyjęła jednogłośnie 

(13 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się). 
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Porządek obrad sesji w dniu 28.09.2012r. po zmianach:  

1) Otwarcie obrad XXI sesji Rady Gminy. 

2) Stwierdzenie quorum. 

3) Przyjęcie porządku obrad sesji. 

4) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5) Informacja Wójta Gminy o pracach między sesjami oraz odpowiedzi na interpelacje  

    i zapytania z poprzedniej sesji.  

6) Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy Stare Kurowo w I półroczu 2012 roku. 

7) Interpelacje i zapytania. 

8) Podjęcie uchwał w sprawach: 

    - zmiany uchwały budżetowej na 2012 rok (projekt nr 1), 

    - zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Stare Kurowo na lata 2012 – 2021  

      (projekt nr 2), 

    - zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Gminy Stare Kurowo (projekt nr 3), 

    - wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości stanowiącej    

      lokal mieszkalny (projekt nr 4). 

9) Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

10) Zakończenie obrad sesji. 

 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

    Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady – poinformował, że protokół z XX sesji Rady 

Gminy z dnia 29.08.2012r. był wyłożony do wglądu w biurze Rady, oraz na posiedzeniach 

Komisji. Radni nie wnieśli uwag do protokołu. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych protokół Nr XX.2012 z przebiegu obrad sesji Rady 

Gminy Stare Kurowo w dniu 29.08.2012r. przyjęła jednogłośnie (13 głosami za, przy 0 

głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się) bez odczytywania. 

 

5. Informacja Wójta Gminy o pracach między sesjami oraz odpowiedzi na interpelacje  

i zapytania z poprzedniej sesji. 

 

   Pan Wiesław Własak Wójt Gminy przedstawił informację z działalności między sesjami  

(pisemna informacja w załączeniu do niniejszego protokołu). 

Wójt Gminy ponadto odczytał pismo Fundacji Młodzieżowej Przedsiębiorczości w 

Warszawie informujące, że w dniach 20 – 22 maja 2012 r. w Konstancinie koło Warszawy 

odbył się finał Ogólnopolskiego Konkursu na Najlepsze Przedsięwzięcie Uczniowskie „IDEA 

2012”. Konkurs ten jest organizowany corocznie w ramach prowadzonego przez Fundację 

Młodzieżowej Przedsiębiorczości, realizowanego w gimnazjach w całej Polsce. 

Do udziału w tegorocznym konkursie przystąpiło 421 drużyn z całego kraju, w tym 15 drużyn 

z województwa lubuskiego. Wśród 20 reprezentacji zakwalifikowanych  do finału znalazły 

się trzy reprezentacje z terenu województwa lubuskiego między innymi: uczniowie z 

Gimnazjum w Starym Kurowie pod opieką pani Ewy Uryckiej prezentujący przedsięwzięcie 

„Były sobie pieski…”. 

Wójt Gminy podkreślił, że jest to na pewno bardzo duże osiągnięcie i sukces zarówno 

uczniów Gimnazjum jak i ich opiekuna pani Ewy Uryckiej. 
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Na obrady sesji przybył radny Pan Daniel Przybylski, w sesji Rady na stan 15 radnych 

uczestniczy 14 radnych. 

 

6. Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy Stare Kurowo w I półroczu 2012 

roku. 

Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady poinformował, że informację o przebiegu 

wykonania budżetu gminy Stare Kurowo za I półrocze 2012 roku, została przekazana radnym 

w ustawowym terminie. Poza tym była przedstawiana na posiedzeniach Komisji Rady.  

Do informacji z wykonania budżetu za I półrocze jest pozytywna opinia RIO w Zielonej 

Górze. Uchwała Składu Orzekającego RIO w sprawie informacji o przebiegu wykonania 

budżetu Gminy Stare Kurowo za I półrocze 2012r. do wglądu w biurze Rady. 

(kserokopia uchwały RIO w zał. do niniejszego protokołu).  

Ponieważ nikt z radnych nie zgłosił pytań, Przewodniczący uznał, iż Rada Gminy przyjęła 

informację o przebiegu wykonania budżetu gminy Stare Kurowo za I półrocze 2012 roku. 

 

7. Interpelacje i zapytania. 

 

radny Julian Sikora 

kto buduje stację paliw w Nowym Kurowie, kiedy będzie oddana do użytku? 

 

Pan Rafał Krupa – sołtys wsi Przynotecko 

Kto jest właściciele remizy OSP w Przynotecku i kto jest odpowiedzialny za remonty. 

 

Pan Marcin Nowak – sołtys wsi Głęboczek 

Gmina ma 4 286 mieszkańców, ile jest lokali zastępczych na wypadek jakiegoś zdarzenia 

losowego np. pożaru. Czy te lokale zastępcze nadają się do użytku? 

 

8.  Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

Pan Jerzy Sudoł Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie następujące projekty uchwał,  

które były omawiane na posiedzeniach komisji: 

 

- projekt nr 1 uchwała Rady Gminy w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 2012 rok, 

radni nie zgłosili uwag. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych przyjęła uchwała jednogłośnie (14 głosami za, przy 0 

głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się). 

 

- projekt nr 2 uchwała Rady Gminy w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

gminy Stare Kurowo na lata 2012 – 2021,radni nie zgłosili uwag. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych przyjęła uchwałę większością głosów (13 głosami za, 

przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosach wstrzymujących się). 

 

- projekt nr 3 uchwała rady Gminy w sprawie: zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Statutu 

Gminy Stare Kurowo, radni nie zgłosili uwag. 
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Rada Gminy w obecności 14 radnych przyjęła uchwałę większością głosów (13 głosami za, 

przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się).  

 

- projekt nr 4 uchwała Rady Gminy w sprawie: wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od 

ceny sprzedaży nieruchomości stanowiącej lokal mieszkalny, radni nie zgłosili uwag. 

Komisje Rady zaproponowały bonifikatę w wysokości 90%. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych przyjęła uchwałę i bonifikatę w wysokości 90% od 

ceny sprzedaży nieruchomości stanowiącej lokal mieszkalny większością głosów (13 głosami 

za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosach wstrzymujących się).  

 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

 

Pan Wiesław Własak Wójt Gminy udzielił następujących na zadane pytania: 

do pytania radnego J. Sikory – stacja paliw w Nowym Kurowie jest budowana przez osobę 

fizyczną. Będzie to stacja paliw pod patronatem Orlenu. Stacja paliw będzie oddana do 

użytku prawdopodobnie do końca bieżącego roku. 

do pytania Pana Rafała Krupy sołtysa Przynotecka – właścicielem remizy w Przynotecku jest 

gmina, tak jak pozostałych budynków użyteczności publicznej.    

Jeżeli chodzi o lokale zastępcze, w gminie nie ma takich lokali. Mamy tylko pomieszczenia, 

które zabezpieczają miejsca ewakuacji osób na wypadek zaistnienia takiej potrzeby. Są to np. 

pomieszczenia nad ośrodkiem zdrowia, Gminny Ośrodek Kultury, Szkoła Podstawowa w 

Starym Kurowie. Cała baza czyli łóżka, pościel, kołdry poduszki częściowo znajdują się w 

naszym magazynie OC, a częściowo w Starostwie Powiatowym. 

Sprawa remontów remiz OSP -  co roku jest ustalany budżet na straże i w ramach tego 

budżetu są też zawarte elementy, które były w pytaniu. Pieniądze na straże są nie tylko na 

paliwo ale również na remonty i naprawy bieżące. Jeżeli są na ukończeniu środki, które 

zostały przyznane na straż, to zwiększenie może nastąpić tylko jeżeli budżet na to pozwala. 

Ewentualnie poprzez środki sołeckie. Można z nich skorzystać w wyjątkowych sytuacjach, 

ponieważ to są również środki budżetu gminy. 

 

Pani Skarbnik Gminy – niewielka rezerwa budżetowa, która była zaplanowana w budżecie, 

została wykorzystana już w miesiącu maju. 

 

Pan Marcin Nowak – sołtys wsi Głęboczek członek, OSP Przynotecko zauważył, że na 

wszystkie straże w budżecie na cały rok zaplanowano 18 tys. zł i na 1 klub sportowy w 

Głęboczku też 18 tys. zł, więc jak to można porównywać. 

 

radny Jan Mądrawski  - jednostka OSP Pławin otrzymała z ubezpieczenia kwotę 900zł. za 

szkody, OSP Przynotecko też powinna się starać o odszkodowanie  za straty spowodowane 

przez deszcze. 

 

Pan Rafał Krupa – sołtys wsi Przynotecko, członek OSP Przynotecko, jednostka OSP w 

Przynotecku też otrzyma odszkodowanie, taką informację mamy od ubezpieczyciela. Ale to 

będzie niewielka kwota, a na remont dachu potrzeba ok. 5 tys. zł.  
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Poza tym obecnie gmina zakwaterowała w remizie lokatorów, gdy dach przecieka. 

 

Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady, jednostka OSP Przynotecko jest zarejestrowana 

jako stowarzyszenie, więc może starać się o pozyskanie dodatkowych środków na potrzeby 

straży w inny sposób. W ramach np. ogłaszanych projektów. 

 

Pan Rafał Krupa – sołtys wsi Przynotecko, OSP jest stowarzyszeniem od niedawna, natomiast 

dach na remizie przecieka od kilku lat. 

 

Pan Marcin Nowak – sołtys wsi Głęboczek, członek OSP Przynotecko zauważył, że pieniądze 

dla rodzin patologicznych są, bo im trzeba pomagać, ale dla straży pieniędzy nie ma. Rodzina, 

której gmina pomaga najpierw zniszczyła budynek a teraz jeszcze dostała 20 tys. zł na 

remont, to jest po prostu kpina.  

  

Wójt Gminy – te pieniądze nie pochodzą z budżetu gminy ale z Opieki Społecznej. 

 

Pan Rafał Krupa – sołtys wsi Przynotecko, członek OSP Przynotecko przypomniał, że Wójt 

obiecał, iż jeżeli zostanie sprzedany samochód ŻUK, pieniądze trafią do straży, jednak tak się 

nie stało, bo to są pieniądze gminy. A przecież strażacy też wkładają swoje pieniądze, będą 

środki z ubezpieczenia i gdyby gmina pomogła, to na remont dachu można by uzbierać. 

 

radny Julian Sikora – ile wynosi roczny koszt utrzymania jednostki OSP w Przynotecku. 

 

Marcin Nowak – roczny koszt to jest kwota ok. 6 tys. zł , przy 15 wyjazdach jednostki  

 

radny Jan Mądrawski – może jednostka po prostu skorzystałaby z jakiegoś projektu. 

 

radna Joanna Tokarzewska, jeżeli wniosek zostałby złożony do LGD to trzeba najpierw 

wyłożyć własne środki, a później czekać rok na refinansowanie. 

 

Pani Renata Ambroszczyk – sołtys wsi Pławin można też złożyć wniosek w Lokalnej Grupie 

Rybackiej w Dobiegniewie, która na finansowanie projektów daje zaliczki. 

 

radny Kazimierz Pietrzak – na remonty remiz można składać wnioski do 15 stycznia do 

Wojewódzkiego Zarządu Straży Pożarnych. Tym bardziej, że OSP Przynotecko jest 

stowarzyszeniem. 

 

Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady, na pewno lepiej jest skorzystać z jakiegoś 

dofinansowania niż wyłożyć całą gotówkę na remont, ponieważ naszego budżetu na to nie 

stać. Na pewno jednak coś trzeba zrobić skoro tam umieszczono rodzinę.   

 

Pan Rafał Krupa – sołtys wsi Przynotecko, członek OSP Przynotecko – oczywiście wnioski 

do Wojewódzkiego Zarządu Straży można składać do 15 stycznia i trzeba czekać, a remont 

dachu jest już potrzebny. 
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Pan Kazimierz Waszyński – sołtys wsi Stare Kurowo – w przypadku pożaru liczy się tzw. 

„pierwsze wiadro” a taką jednostką jest OSP Przynotecko do momentu przybycia większych 

jednostek.  

 

radny Julian Sikora – uważa, że nie musi być tylu jednostek OSP na terenie gminy, musimy 

patrzeć na koszty w budżecie. 

 

Pan Marcin Nowak – sołtys wsi Głęboczek, członek OSP Przynoteck,o to w takim razie jaki 

jest koszt utrzymania „tych wszystkich nierobów, pijaków, żuli” w gminie. Korzystają oni z 

zapomóg, bonów żywnościowych w sklepach, a to jest przecież z podatków, które płacimy 

my wszyscy. 

 

radny Jan Mądrawski – o tym jak strażacy pracują można się było przekonać podczas 

ostatnich nawałnic, które przeszły nad naszą gminą. Strażacy przez całą noc pracowali na 

drogach usuwając powalone drzewa, aby można było przejechać. 

  

Pan Kazimierz Waszyński – sołtys wsi Stare Kurowo –  dlatego jeżeli jest wieś, jednostka 

OSP taka jak w Przynotecku i siła ludzka, róbmy wszystko aby takie jednostki utrzymać. 

 

Pan Marcin Nowak – sołtys wsi Głęboczek, członek OSP Przynotecku, nikt nie płaci 

strażakom za szkolenia. W bieżącym roku sam ma już 300 godzin uczestnictwa w szkoleniach  

i gmina za to nie zapłaciła. 

 

radny Julian Sikora – nikt nie neguje zaangażowania strażaków, ale pieniądze które idą na 

utrzymanie jednostek OSP są to pieniądze publiczne (wszystkich mieszkańców gminy). 

 

Pan Marcin Nowak –– sołtys wsi Głęboczek, członek OSP Przynotecku, jeżeli na 1 klub 

sportowy jest 18 tys. zł. i na 5 jednostek OSP również 18 tys. zł. to chyba jest coś nie tak.  

 

Pani Ewa Dźwigalska – Skarbnik Gminy – na opiekę społeczną otrzymujemy dotacje, których 

nie można przeznaczyć na inne cele jak np. straże pożarne. Ponieważ byłoby to poważne 

naruszenie prawa. Gmina musi respektować obowiązujące ustawy, jest ustawa o opiece 

społecznej i musimy się stosować do jej zapisów. Poza tym na straże w budżecie 

zaplanowano kwotę ogółem ok. 200 tys. zł. 

 

radny Zdzisław Sawicki – rozumie potrzeby jednostek OSP ale kluby sportowe też są ważne. 

 

Wójt Gminy – nie umniejsza ważności straży, jest za tym aby te jednostki, które są obecnie 

funkcjonowały nadal. Musimy jednak brać pod uwagę potrzeby innych. 

 

Skarbnik Gminy – dochód ze sprzedaży samochodu, o którym mówił sołtys Przynotecka   

trafił do budżetu gminy. Skarbnik przypomniała, że w budżecie mamy zaplanowane dochody  

ze sprzedaży majątku w wysokości 300 tys. zł, a na dzień dzisiejszy ma tylko wykonanie 30 

tys. zł. Natomiast pieniądze ze sprzedaży zostały rozpisane po stronie wydatków budżetu,  
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brakuje więc jeszcze 270 tys. zł. 

Pieniądze które wpłynęły z odszkodowania, zostaną wprowadzone do budżetu na najbliższej 

sesji i przekazane na potrzeby jednostki OSP. 

 

Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady podsumowując otrzymano kilka informacji: 

najważniejsza to cieknący dach na remizie OSP w Przynotecku, z którym coś trzeba zrobić. 

Druga sprawa – można pisać wnioski o przyznanie pewnych środków. 

Poza tym uważa, ze należałoby zrobić spotkanie Wójta Gminy ze strażakami, Komendantem 

Gminnym OSP i starać się wspólnie znaleźć jakieś rozwiązanie.   

 

radny Piotr Gniot -  poparł propozycję Pana Przewodniczącego Rady w sprawie 

zorganizowania spotkania Wójta i strażaków i wówczas w wyniku rozmów na pewno 

znajdzie się jakieś rozwiązanie zgłoszonego problemu. Przecież nie mówimy o jakichś 

dużych pieniądzach, więc trzeba to po prostu starać się załatwić. 

 

   Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady przedstawił następujące pisma: 

- pismo Fundacji Młodzieżowej Przedsiębiorczości, które przedstawiał również Wójt Gminy, 

- oferta prenumeraty czasopisma dla radnych wydawnictwa MSC Polska Sp. z o.o.  

- wniosek PGKiM Sp. z o.o. o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i   

  zbiorowego odprowadzania ścieków – temat będzie omawiany na posiedzeniach komisji 

- zestawienia opracowane przez PGKiM zużycia wody i zrzutu ścieków w okresie od   

  01.01.2012r. do 30.06.2012r. dla miejscowości Błotnica i Pławin  

- Sąd Okręgowy w Gorzowie Wlkp. przesłał odpis postanowienia z dnia 18 września 2012r. 

  w sprawie wykreślenia z rejestru dzienników i czasopism kwartalnika pt. „Wiadomości  

  Gminy Stare Kurowo”, 

- skarga Pani Renaty Zajączkowskiej, którą za pośrednictwem Rady Gminy przekazano do  

  Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gorzowie Wlkp. Sprawa dotyczy usunięcia z  

  uchwały Nr IV/29/2007 Rady Gminy Stare Kurowo z dnia 15 lutego 2007 roku w sprawie:  

  regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Stare Kurowo, przepisu   

  Rozdziału VII, § 13 ust. 2 pkt 6 (niedopuszczenie do zakłócania ciszy i spokoju przez   

  zwierzęta domowe, szczególnie w budynkach wielorodzinnych). Pani Zajączkowska  

  wcześniej na złożone pismo w sprawie j/w otrzymała (w uzgodnieniu z Radcą Prawnym)  

  odpowiedź, iż przepis ten w ocenie Rady Gminy jest prawidłowy. Ponadto, przedmiotowa  

  uchwała nie została uchylona przez nadzór Wojewody Lubuskiego, w związku z czym jest  

  ważnym aktem prawa miejscowego.   

  (wszystkie przedstawione wyżej pisma są do wglądu w biurze Rady). 

 

10. Zakończenie obrad sesji. 

 

    Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady w związku z wyczerpaniem porządku zamknął 

obrady XXI sesji Rady Gminy Stare Kurowo w dniu 28.09.2012r. 

 

Obrady sesji zakończono o godz.14
50

. 
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W trakcie obrad XXI sesji Rady Gminy Stare Kurowo w dniu 28.09.2012r. Rada Gminy 

podjęła następujące uchwały: 

 

1. Uchwała Nr XXI.114.2012 Rady Gminy w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 

2012 rok, 

2. Uchwała Nr XXI.115.2012 Rady Gminy w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej gminy Stare Kurowo na lata 2012 – 2021, 

3. Uchwała Nr XXI.116.2012 Rady Gminy w sprawie: zmiany uchwały w sprawie 

przyjęcia Statutu Gminy Stare Kurowo, 

4.  Uchwała Nr XXI.117.2012 Rady Gminy w sprawie: wyrażenia zgody na udzielenie 

bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości stanowiącej lokal mieszkalny. 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Protokołowała:                                                                                  Przewodniczący Rady                

Insp. ds. samorządu gminy 

Bożena Warłyho                                                                                    (-) Jerzy Sudoł 

 

 


